
Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

4. számú nyílt ülés 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

Készült: Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2017. március 21-én 
     megtartott nyílt üléséről 
N a p i r e n d:  
1./ Helyi Választási Bizottság Elnökének beszámolója megüresedett mandátum betöltéséről,  
      megbízólevél átadása  

Előterjesztő: Hegyi Lajos Nándorné HVB elnök 
2./ Önkormányzati képviselő eskütétele 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
3./ Javaslat Szociális, kulturális és sport bizottság tagjának megválasztására 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester    40/2017.(III.21.) határozat 
4./ Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Salgótarjáni Katasztrófavédelmi  
     Kirendeltség 2016. évi tevékenységéről szóló tájékoztatója, valamint a Pásztói 
     Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 2016. évi tevékenységéről szóló beszámolója 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester                             41/2017.(III.21.) határozat 
Meghívott: Angyal Tibor tű. alezredes kirendeltség vezető 

5./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi piac  
     tartásáról szóló 13/2009. (IX. 21.) rendelete felülvizsgálatára     42/2017.(III.21.) határozat 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
6./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata által üzemeltetett helyi piac működési  
     szabályzatának felülvizsgálatára         43/2017.(III.21.) határozat 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
7./ Palotás, Bujáki patak palotási-víztározó és 2109.j út 20+910 km szelvényében lévő közúti  
     híd közötti szakaszának rekonstrukciójára érkezett kivitelezői ajánlatok megtárgyalása,  
     elbírálása         44/2017.(III.21.) határozat 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
8./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata szociális ellátások térítési díjáról szóló 4/2016.  
     (V.4.) rendelete felülvizsgálatára           6/2017.(III.22.) rendelet 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
9./ Javaslat a kötelező bölcsődei szolgáltatás biztosítására feladatellátási szerződés keretében 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester    45/2017.(III.21.) határozat 
                    46/2017.(III.21.) határozat 

10./ Fogorvosi ügyeleti ellátás biztosítása     47/2017.(III.21.) határozat 
Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 

11./ Beszámoló a Mihályfi Ernő Művelődési Ház és Könyvtár 2016. évi tevékenységéről 
Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester    48/2017.(III.21.) határozat 
Meghívott: Polonkai Katalin igazgató 

12./ Javaslat a Mihályfi Ernő Művelődési Ház és Könyvtár 2017. évi munkatervére 
Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester    49/2017.(III.21.) határozat 
Meghívott: Polonkai Katalin igazgató 

13./ Javaslat a Vidékfejlesztési Program keretében VP6-7.2.1-7.4.1.3-16 A vidéki térségek  
       kisméretű infrastruktúrájának és alapvető szolgáltatásinak fejlesztésére Helyi  termék- 
       értékesítést szolgáló piacok infrastrukturális fejlesztése, közétkeztetés fejlesztése című         
       pályázat benyújtására       50/2017.(III.21.) határozat 

Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester    51/2017.(III.21.) határozat 
         52/2017.(III.21.) határozat
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14./ Civil szervezetek 2016. évi támogatása elszámolásának megtárgyalása, elfogadása 
Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester    53/2017.(III.21.) határozat 

15./ Civil szervezetek 2017. évi támogatási kérelmének megtárgyalás 
Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester    54/2017.(III.21.) határozat 

16./ Római Katolikus Plébánia támogatási kérelme    55/2017.(III.21.) határozat 
Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 

17./ Kékesi József kérelme      56/2017.(III.21.) határozat 
Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 

18./ Egyebek: 
 a.) Zártkerti ingatlancsere     57/2017.(III.21.) határozat 

b.) Varga József munkavédelmi megbízotti szerződés felmondása 
c.) Javaslat Pénzügyi, Ügyrendi és Településfejlesztési Bizottság tagjának 
megválasztására       58/2017.(III.21.) határozat 
d.) Orvosi ügyeleti gépjármű javítási költség   59/2017.(III.21.) határozat 
e.) Medicopter Alapítvány támogatási kérelem 
f.) Pap Gyula konténer vásárlási kérelme 
g.) Böllér Fesztivál részvétel 
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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 

4. számú nyílt ülési 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 

Készült:  Palotás Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2017. március 21-én 
     megtartott nyílt üléséről 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
             Palotás, Kossuth út 1. 
 
Jelen vannak: Szabó Mihály polgármester, Almási Lajos alpolgármester, Ambrus Nándorné, 
Dúzsné Szita Mária Éva, Hegyi Tamás, Polonkai Katalin önkormányzati képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Tóth Gabriella jegyző, Koncz Anita aljegyző, Gyetvai Mátyás 
Palotási Polgárőr Egyesület elnöke 
Meghívott:  Hegyi Lajos Nándorné Helyi Választási Bizottság Elnök,  Krekács Istvánné 
mandátumot szerzett jelölt 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
Szabó Mihály polgármester megállapítja, hogy a 7 fős testületből 7 fő jelen van, az ülés 
határozatképes, a testületi ülést megnyitja. 
 
A képviselő-testület az ülés napirendjére tett javaslatot elfogadja, így az ülés napirendje a 
következőképpen alakul: 
 
N a p i r e n d: 
1./  Helyi Választási Bizottság Elnökének beszámolója megüresedett mandátum betöltéséről, 
megbízólevél átadása  
2./ Önkormányzati képviselő eskütétele 
3./ Javaslat Szociális, kulturális és sport bizottság tagjának megválasztására 
4./ Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Salgótarjáni Katasztrófavédelmi 
Kirendeltség 2016. évi tevékenységéről szóló tájékoztatója, valamint a Pásztói Hivatásos 
Tűzoltóparancsnokság 2016. évi tevékenységéről szóló beszámolója 
5./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi piac tartásáról 
szóló 13/2009. (IX. 21.) rendelete felülvizsgálatára  
6./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata által üzemeltetett helyi piac működési 
szabályzatának felülvizsgálatára     
7./ Palotás, Bujáki patak palotási-víztározó és 2109.j út 20+910 km szelvényében lévő közúti 
híd közötti szakaszának rekonstrukciójára érkezett kivitelezői ajánlatok megtárgyalása, 
elbírálása 
8./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata szociális ellátások térítési díjáról szóló 4/2016. 
(V.4.) rendelete felülvizsgálatára 
9./ Javaslat a kötelező bölcsődei szolgáltatás biztosítására feladatellátási szerződés keretében 
10./ Fogorvosi ügyeleti ellátás biztosítása 
11./ Beszámoló a Mihályfi Ernő Művelődési Ház és Könyvtár 2016. évi tevékenységéről 
12./ Javaslat a Mihályfi Ernő Művelődési Ház és Könyvtár 2017. évi munkatervére 
13./ Javaslat a Vidékfejlesztési Program keretében VP6-7.2.1-7.4.1.3-16 A vidéki térségek 
kisméretű infrastruktúrájának és alapvető szolgáltatásinak fejlesztésére Helyi termék- 
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értékesítést szolgáló piacok infrastrukturális fejlesztése, közétkeztetés fejlesztése című        
pályázat benyújtására 
14./ Civil szervezetek 2016. évi támogatása elszámolásának megtárgyalása, elfogadása 
15./ Civil szervezetek 2017. évi támogatási kérelmének megtárgyalása 
16./ Római Katolikus Plébánia támogatási kérelme 
17./ Kékesi József kérelme 
18./ Egyebek: 
 a.) Zártkerti ingatlancsere 

b.) Varga József munkavédelmi megbízotti szerződés felmondása 
c.) Javaslat Pénzügyi, Ügyrendi és Településfejlesztési Bizottság tagjának 
megválasztására        
d.) Orvosi ügyeleti gépjármű javítási költség    
e.) Medicopter Alapítvány támogatási kérelem 
f.) Pap Gyula konténer vásárlási kérelme 
g.) Böllér Fesztivál részvétel 

 
 
I. NAPIREND:  
 
Helyi Választási Bizottság Elnökének beszámolója megüresedett mandátum betöltéséről, 

megbízólevél átadása 
 
 

Hegyi Lajos Nándorné HVB Elnöke: Megtartja tájékoztatóját, majd átadja a megbízólevelet 
Krekács Istvánné képviselő részére. 
 
II. NAPIREND:  
 

Önkormányzati képviselő eskütétele 
 

Hegyi Lajos Nándorné HVB elnöke: Felkérem a megválasztott a képviselőt, hogy mondja 
utánam az eskü szövegét:     
 
„Én, (eskütevő neve) becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és 
annak Alaptörvényéhez hű leszek, jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom, 
önkormányzati képviselői tisztségemből eredő feladataimat Palotás község fejlődésének 
előmozdítása érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tisztségemet a magyar nemzet javára 
gyakorlom. 
(Az eskütevő meggyőződése szerint) 
Isten engem úgy segéljen!” 
 
Szabó Mihály polgármester: Megállapítom, hogy Krekács Istvánné megválasztott 
önkormányzati képviselő az esküt letette. 
 Megkérem a képviselőt, hogy az esküokmányt szíveskedjen aláírni és átadni.  
(esküokmány a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
 
III. NAPIREND: 
 

Javaslat Szociális, kulturális és sport bizottság tagjának megválasztására 
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Szabó Mihály polgármester: A Szociális, kulturális és Sport Bizottságba, Dr. Migály László 
lemondása miatt megüresedett helyre javaslom Krekács Istvánné megválasztását. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

40/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Szociális, Kulturális és Sport 
Bizottság tagjának Krekács Istvánné képviselőt megválasztotta. 
 

 
IV. NAPIREND: 
 

Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Salgótarjáni Katasztrófavédelmi 
Kirendeltség 2016. évi tevékenységéről szóló tájékoztatója, valamint a Pásztói Hivatásos 

Tűzoltóparancsnokság 2016. évi tevékenységéről szóló beszámolója 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: Írásban megkaptuk mindkét beszámolót, melyet a képviselők 
részére megküldtünk. A beszámolókat elfogadásra javaslom. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

41/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete Nógrád Megyei 
Katasztrófavédelmi Igazgatóság Salgótarjáni Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2016. 
évi tevékenységéről szóló tájékoztatót, továbbá a Pásztói Hivatásos Tűzoltó-
parancsnokság 2016. évi tevékenységéről szóló beszámolóit elfogadja. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
V. NAPIREND: 
 
Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi piac tartásáról 

szóló 13/2009. (IX. 21.) rendelete felülvizsgálatára 
(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: Megkérem jegyző asszonyt az napirend ismertetésére. 
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dr. Tóth Gabriella jegyző: Több alkalommal felmerült az igény, hogy különböző jelzések, 
panaszok alapján nem biztos, hogy teljesen jól működik a palotási piac. Ezért tűztük 
napirendre a piac rendelet, illetve a piac működési szabályzat felülvizsgálatát, tekintettel arra, 
hogy utoljára 2014-ben módosítottuk. Nekem nem volt most módosítási javaslatom hozzá, 
hiszen akkor a felmerült problémák orvoslásra, átvezetésre kerültek. Felmerült igényként az 
is, hogy mekkora területet biztosítsunk ingyenesen, térítésmentesen a palotásiak számára, a 
Pénzügyi Bizottság tárgyalta ezt, megkérem Dúzsné Szita Máriát a bizottság elnökét 
ismertesse az erre vonatkozó javaslatot. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: A bizottság tárgyalt erről a napirendről, úgy ítéltük meg, 
hogy ami az előterjesztett anyagban le van írva az törvényeknek megfelelő, részletesen leírja, 
hogy mi hogyan árusítható, hogyan működik a helypénz. Egy kérdés volt, hogy a helyi 
lakosoknak mi az a terület, amit ingyen kívánunk rendelkezésre bocsátani. A bizottság tagjai 
azt javasolták, hogy az eddig is alkalmazott 9 m2 legyen az a terület, ami ingyenesen 
rendelkezésre áll. A piac működése kapcsán került kiadásra a hivatalsegéd munkakörének a 
részletes leírása, illetve a polgárőrség vezetőjének a megbízási szerződése, amit úgy ítéltünk 
meg, hogy a piac működéséről szóló rendelettel teljesen összhangban van és elfogadásra 
javasoljuk. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom, hogy így a rendelet ne kerüljön módosításra, a 
testület felülvizsgálatot elvégezte, teljes mértékben egyetért az abban foglaltakkal. 
 
Krekács Istvánné képviselő: Akkor ennek az lenne az értelme, hogy az előzőekben 
foglaltaknak érvényt kell szerezni a piacon, ha panasz volt.  
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Az előző testületnél felvetődött, hogy nem jó, ahogy szabályozva 
van, nem jó, ahogyan működik. Mivel már egyszer felülvizsgáltuk és próbáltuk a napi 
működésre szabni, úgy hogy a különböző jogszabályoknak megfeleljen, én elmondtam, hogy 
nekem nincs hozzá módosítási javaslatom, nem tudom mivel lehetne jobbá tenni, vagy mi az 
amivel érdemben javítani lehetne. Különböző problémák felmerültek az előző testület több 
alkalommal olyan jelzéseket tett, hogy nagyobb területet szeretnének a palotási árusok, 
viszont akkor felmerül, ha engedjük a nagyobb helyet, akkor mi lesz a bérelt helyekkel, a 
bevétellel, ami a költségvetésben is be van tervezve. Számtalanszor felmerült az a kérdés, 
kinek mi a feladata a piacon, ezért is csatoltuk a megbízólevelet és a hivatalsegéd munkaköri 
leírását. A hivatalsegéd szedheti be a helypénzt, a bérleti díjak befizetése az a hivatalban 
történik a pénzügyi ügyintézőnél, a hivatalsegédnek van jogosultsága ellenőrizni, hogy a 
tájékoztató táblák megvannak-e, valamint az ő feladata, hogy a hulladékok összeszedésére 
szolgáló zsákokat kiossza a piacon. A polgárőrség feladata, hogy a helyi piac rendszeres 
felügyeletét ellátja, a településre érkező mozgóárusokat a közterületen, közterületek, 
közparkok, intézmények környezetének rendszeres ellenőrzését elvégzi. Szerettük volna 
ezeket tisztázni, másrészt, ha olyan jobbító szándékú észrevétel, javaslat van, amivel ezt a 
piacot működésileg jobbá tudjuk tenni, hogy az itt élő embereket kiszolgálja, azt köszönettel 
tudtuk volna venni.  
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
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42/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a helyi piac tartásáról szóló 
13/2009.(IX.21.) rendeletét felülvizsgálta, a rendeletet nem kívánja módosítani. 

 
 
VI. NAPIREND: 
 

Javaslat Palotás Község Önkormányzata által üzemeltetett helyi piac működési 
szabályzatának felülvizsgálatára 

(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom, hogy az üzemeltetésre vonatkozó működési 
szabályzat ne kerüljön módosításra, valamennyi helyi vállalkozó, őstermelő részére 9 m2 
területű árusítóhely kerüljön ingyenesen biztosításra. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

43/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a helyi piac működési 
szabályzatát felülvizsgálta, a szabályzatot nem kívánja módosítani, a helyi termelők 
részére továbbra is 9 m2 területű árusítóhely kerül díjmentesen biztosításra. 

 
 
VII. NAPIREND: 
 
Palotás, Bujáki patak palotási-víztározó és 2109.j út 20+910 km szelvényében lévő közúti 
híd közötti szakaszának rekonstrukciójára érkezett kivitelezői ajánlatok megtárgyalása, 

elbírálása 
(határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: Megkérem jegyző asszony rövid tájékoztató megtartására. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Február 14-i testületi ülésen elfogadott ajánlattételi felhívás 
megküldésre került, az ott meghatározott cégek számára, amelyek meg is tették ajánlatukat az 
előzetes közbeszerzési eljárásban a Bujáki patak rehabilitációjára vonatkozóan. Ez egy 
előzetes közbeszerzési eljárás, amelynek az eredménye akkor fog realizálódni, amennyiben 
ennek a pályázatnak megérkezik a pozitív elbírálása. Az öt cég részére kiküldésre került a 
felhívás, ebből két cég ajánlata lett érvényes végül, bár hiánypótlásra is sor került a 
közbeszerzési eljárás során. Volt, ahol műszaki alkalmassági feltételeknek nem feleltek meg, 
volt, ahol a felelős műszaki vezető tapasztalata hiányzott, volt aki a hiánypótlást nem 
teljesítette. Két érvényes ajánlat maradt, a KELI-BAU KFT. és a Master Universitas Kft. 
ajánlata, melyből a pontozásos rendszer alapján a KELI-BAU KFT. ajánlatát javasoljuk 
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elfogadásra, javaslom mint legjobb ár-érték arányt képviselő ajánlatot nyilvánítsuk nyertessé 
a közbeszerzési eljárásban. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: A Pénzügyi Bizottság is tárgyalta ezt a napirendet, a KELI-
BAU KFT a legolcsóbb ajánlat, törvényességnek megfelel, javasoljuk az elfogadását. 
 
Almási Lajos alpolgármester: Abban bízok, hogy megvalósítás után nem lesz pangott a víz, 
mert akkor az kellemetlen szagú lesz, reméljük lesz kellő utánpótlás vízmennyiség a 
mederben. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

44/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

1.) Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a Döntéshozó testület 
megállapítja, hogy a „Palotás, Bujáki patak palotási-víztározó és 2109. j út 20+910 
km szelvényében lévő közúti híd közötti szakaszának rekonstrukciója” tárgyú – a 
Kbt. 115. § szerinti – hirdetmény közzététele nélküli eljárás eredményes.  

2.) Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint Döntéshozó testület 
megállapítja, hogy a KELI-BAU KFT. és a Master Universitas Kft. ajánlata 
érvényes, a benyújtott igazolások alapján nem tartoznak a kizáró okok hatálya alá, az 
ajánlattételi feltételeknek megfelelnek, szerződéskötésre alkalmasak. 

3.) Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint Döntéshozó testület 
megállapítja, hogy a FORT-BAU THERM Kft., a GREEN-GOES Kft. és a 
JO.RI.BA Kft ajánlata érvénytelen. Az ajánlata nem felelt meg a felhívásban 
meghatározott alkalmassági feltételeknek, ajánlattevő nem alkalmas a szerződés 
teljesítésére. 

4.) Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint Döntéshozó testület 
megállapítja, hogy a „Palotás, Bujáki patak palotási-víztározó és 2109. j út 20+910 
km szelvényében lévő közúti híd közötti szakaszának rekonstrukciója” 
közbeszerzési eljárás nyertes ajánlattevője az ajánlattételi felhívásban 
meghatározott bírálati szempont alapján –legjobb ár-érték arány  –a  KELI-BAU Kft. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a közbeszerzési eljárás 
lefolytatásával megbízott Laczkóné Dénes Orsolya egyéni vállalkozó (3100 
Salgótarján Hunyadi krt.14.) által előkészített szerződést kösse meg, írja alá.  
 

Határidő: azonnal 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 

 
 
VIII. NAPIREND: 
 
Javaslat Palotás Község Önkormányzata szociális ellátások térítési díjáról szóló 4/2016. 

(V.4.) rendelete felülvizsgálatára 
(rendelet-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
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Szabó Mihály polgármester: Megkérem jegyző asszonyt egy rövid szóbeli kiegészítés 
megtételére, majd utána a bizottsági elnökök, ismertessék véleményüket, javaslatukat. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Minden naptári év április 1-ig meg kell állapítani az intézményi 
és személyi térítési díjakat. Ezért hoztuk most a szociális ellátások térítési díjáról szóló új 
rendelet-tervezetet, amelyet az önköltségszámítás alapján meghatároztuk mind a szociális 
étkeztetés, mind a házi segítségnyújtásnak az intézményi térítési díját és a személyi térítési 
díjat, amit az ellátottaknak fizetniük kell. Mindkét bizottság tárgyalta a rendelet-tervezetet, 
megkérem először Polonkai Katalint a Szociális Bizottság, majd Dúzsné Szita Máriát a 
Pénzügyi Bizottság véleményének ismertetésére. 
 
Polonkai Katalin képviselő: A Szociális, Kulturális és Sport Bizottság elfogadásra javasolja 
a rendelet-tervezetet. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: A Pénzügyi, Ügyrendi és Településfejlesztési Bizottság is 
elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet. Ez a mostani egy 20.-Ft-os emelést jelent, ami 
teljesen belefér az inflációs hatásba, ami nem lehet nagy gond, a másik pedig, hogy a házi 
segítségnyújtás továbbra is ingyenes, ami egy nagy dolog, szerencsés helyzetben vagyunk, 
hogy a finanszírozás úgy alakul, hogy ezt megtehetjük. 
 
Krekács Istvánné képviselő: 4 fő szociális segítségben és 7 fő személyes gondozásban 
részesül, mi a különbség a kettő között? 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A személyes gondozásba tartoznak az ápolást igénylő ellátások, 
amikor egy sebkötözést, gyógyszerelést el kell végezni. Szociális segítésbe tartoznak például 
a bevásárlás, gyógyszerkiváltás, ez ellátottonként változik. Minden egyes ellátottat nekünk, 
illetve a háziorvosnak minden évben le kell pontozni és felül kell vizsgálni. A pontozásos 
rendszer alapján derül ki, hogy ki melyikbe sorolandó, hogy milyen területeken igényel 
segítséget.  
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a rendelet-tervezet elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a rendelet-tervezetet. 
 
A polgármester kihirdeti, hogy a képviselő-testület megalkotta az alábbi rendeletét: 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

6/2017.(III.22.) önkormányzati rendelete 
 

szociális ellátások térítési díjáról 
 (rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
IX. NAPIREND: 
 

Javaslat a kötelező bölcsődei szolgáltatás biztosítására feladatellátási szerződés 
keretében 

(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
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dr. Tóth Gabriella jegyző: Mindkét bizottság tárgyalta, hiszen egyrészt van egy szociális 
része is a kisgyermekes családok számára bölcsődei szolgáltatás biztosítása, viszont van 
pénzügyi vonzata is, hiszen a bölcsődei ellátást valamiből fedezni kell. Már decemberben 
foglalkoztunk ezzel a kérdéssel és arra jutottunk, hogy mivel 2019-től kötelező lesz bölcsődei 
ellátást nyújtani mindazon a településeken, ahol a 0-3 évesek száma eléri a 40 főt, nálunk 38 
fő, vagy 5 fő igény jelentkezik, jelenleg 8 fő igény jelentkezett a településen. Próbáljuk 
megtalálni azt az ellátási formát, ami legkedvezőbb az önkormányzat számára, pénzügyi 
szempontból, ugyanakkor a feladat ellátott legyen. Jelenleg a családi bölcsőde útján történő 
feladatellátást a Váci Egyházmegyével feladatellátási szerződés keretében találtuk 
legalkalmasabbnak, tekintettel arra, hogy az alkalmazottak foglalkoztatása, rezsiköltségek 
fedezése az Egyház feladata lenne, ugyanis ők magasabb, 70%-os normatívából tudják ezt 
megtenni. Némi önkormányzati hozzájárulást is nyújtani kellene, információk szerint 40.000.-
Ft összeget havonta. Felmerült, hogy hol van az a hely, ahol ezt biztosítani tudjuk, hiszen 
valamilyen ingatlant találni kell, ami a családi bölcsődének helyt adna. Átadom a szót a 
bizottságok elnökeinek mondják el ezzel kapcsolatos véleményeiket, javaslataikat. 
 
Polonkai Katalin képviselő: A Szociális Bizottság jó ötletnek tartja a feladatellátási 
szerződés keretében történő megvalósítást és gazdaságosan kivitelezhetőnek, az igényeket 
teljesítjük ezáltal. Az épület kapcsán azt a javaslatot jónak gondoljuk, hogy a védőnői 
szolgálati lakást használjuk fel erre a célra kisebb átalakítással. Volt részünkről egy olyan 
javaslat, ha időközben védőnői szolgálati lakásra lesz szükség, akkor az albérleti támogatás 
keretében esetleg megoldható lenne. Mindenképpen támogatjuk a feladatellátási szerződés 
aláírását. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: A Pénzügyi Bizottság álláspontja teljes mértékben azonos 
volt, támogatjuk a feladatellátási szerződés megkötését. 
 
Krekács Istvánné képviselő: A Váci Egyházmegye megszervezné, ők adnák a személyzetet 
is?  
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Javaslatot tehetünk, ha van megfelelő személyzet. 5 gyermek 
esetén 1 fő foglalkoztatása elegendő, 7 gyermeknél kell még 1 fő technikai segítség is, amely 
nem szükséges, hogy fő állású legyen, akár részmunkaidős nyugdíjas is alkalmazható. Egy fő 
kell, akinek egy 100 órás szakképzettséget adó tanfolyammal kell rendelkezni. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a feladatellátási szerződés megkötésére vonatkozó javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

45/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Javaslat a kötelező 
bölcsődei szolgáltatás biztosítására feladat-ellátási szerződés keretében című előterjesztést 
és az alábbi döntést hozza: 
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Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés melléklete szerinti 
tartalommal jóváhagyja a Váci Egyházmegye Szamaritánus Szolgálat Intézményfenntartó 
Központtal és a Szent Anna Katolikus Családi Napközi (2017. jan. 1-től Bölcsőde) 
Hálózattal - a bölcsődei ellátás biztosítására - kötendő feladat-ellátási szerződést. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a feladat-ellátási szerződés aláírására. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a térítésmentes használatba adásra vonatkozó javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

46/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Palotás, Szabadság út 101.  
szám alatti ingatlant a bölcsődei ellátás biztosítására szóló ellátási szerződés 
intőtartamára térítésmentesen a Váci Egyházmegye Szent Anna Katolikus Családi 
Bölcsőde Hálózat használatába adja. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a használati szerződés 
megkötésére. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
X. NAPIREND: 

Fogorvosi ügyeleti ellátás biztosítása 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: Átadom a szót jegyző asszonynak rövid tájékoztatás erejéig. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A Nógrád Megyei Kormányhivataltól kaptuk a levelet, melyben 
leírják, hogy valamely fogorvosi ügyeleti ellátáshoz csatlakozzunk. Az előterjesztésben 
látható, hogy Salgótarjánban, Gyöngyösön, Egerben és Budapesten a Semmelweis Egyetemen 
van ez a feladat megoldva, amely elérhető közelségben van hozzánk. Többszöri 
érdeklődésünkre, nem sikerült megnyugtató módon megtudni, hogy melyiknek mennyi lenne 
a pénzügyi vetülete, hiszen valamely társuláshoz való csatlakozás, valamiféle hozzájárulást 
von maga után. Mivel nem kaptunk érdemi választ, az lenne a javaslatunk, hogy 
kezdeményezzük, hogy valahová csatlakozzunk, azonban a feladatellátás biztosítása 
érdekében keressük meg a salgótarjáni társulást, illetve Gyöngyös Város Önkormányzatát is, 
hogy pontosan megtudhassuk milyen kötelezettségeink keletkeznek ebből fakadóan. 
Megkérem a szociális bizottság elnökét ismertesse javaslatukat. 
 
Polonkai Katalin képviselő: A Szociális, Kulturális és Sport Bizottság is támogatja 
Salgótarján és Gyöngyös megkeresését, illetve új fogorvosi ügyelet megszervezésével 
kapcsolatban a Dél-Nógrádi településeket megkérdezve, esetleg egy harmadik álláspont 
kialakulását is. 
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Dúzsné Szita Mária képviselő: Jelenleg fizetünk valamilyen összeget a salgótarjáni 
ügyeletért? 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Valahol jogos Salgótarján igénye, eddig Salgótarján 
Önkormányzata önállóan finanszírozta az ügyeletet, amit egész Nógrád megye igénybe vett. 
 
Szabó Mihály polgármester: Akkor javaslom, hogy folytassuk a további tájékozódást, én 
pedig a pénteki Dél-Nógrádi Önkormányzatok Egyesületének ülésén egyeztetek a 
polgármesterekkel. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

47/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete – az egészségügyi ellátásról 
szóló 2015. évi CXXIII. törvény 5. §  (1) bekezdés c) pontjának biztosítása céljából – 
kezdeményezi a település fogorvosi ügyelethez történő csatlakozását. 

 
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a feladatellátás biztosítása 
érdekében keresse meg Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulását és 
Gyöngyös Város Önkormányzatát és terjessze elő a feladatellátási-szerződés 
tervezeteket. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
XI. NAPIREND: 
 

Beszámoló a Mihályfi Ernő Művelődési Ház és Könyvtár 2016. évi tevékenységéről 
(beszámoló a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: A Szociális, Kulturális és Sport Bizottság tárgyalta a 
beszámolót, megkérem a bizottság elnökét mondja el a véleményüket. 
 
Polonkai Katalin képviselő: A Bizottság elfogadásra javasolja a Mihályfi Ernő Művelődési 
Ház és Könyvtár 2016. évi tevékenységéről szóló beszámolót. 
 
Krekács Istvánné képviselő: Nagyon részletes, mindenre kiterjedő a beszámoló, ez nemcsak 
leírás, ez a valóság, nagyon sok program van a Művelődési Házban, az egész környéken talán 
egyedül állóak vagyunk, melyre nagyon büszkék lehetünk. 
 
Szabó Mihály polgármester: Valóban köszönettel tartozunk, nagyon alapos a beszámoló, 
nagyon jó a tevékenység, egyértelműen a térség legjobb közművelődési tevékenységéről 
beszélhetünk. 



 13 

 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a beszámoló elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodással elfogadja a beszámolót és az alábbi 
határozatot hozza: 
 

48/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Mihályfi Ernő Művelődési Ház 
és Könyvtár 2016. évi tevékenységéről szóló beszámolót megtárgyalta és azt 
elfogadja. 

 
 
XII. NAPIREND: 
 

Javaslat a Mihályfi Ernő Művelődési Ház és Könyvtár 2017. évi munkatervére 
(munkaterv a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: A Szociális, Kulturális és Sport Bizottság tárgyalta a 
munkatervet is, megkérem a bizottság elnökét mondja el a véleményüket. 
 
Polonkai Katalin képviselő: A munkaterv kapcsán a hangszeres zene oktatását említette 
bizottsági tagunk, hogy előtérbe lehetne helyezni az intézményben, ezt szeptembertől 
megpróbáljuk kiegészíteni ezt a tevékenységet. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a munkatervelfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a munkatervet és az alábbi határozatot hozza: 
 

49/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Mihályfi Ernő Művelődési 
Ház és Könyvtár 2017. évi munkatervét megtárgyalta és azt elfogadja. 

 
 
XIII. NAPIREND: 
 

Javaslat a Vidékfejlesztési Program keretében VP6-7.2.1-7.4.1.3-16 A vidéki térségek 
kisméretű infrastruktúrájának és alapvető szolgáltatásinak fejlesztésére Helyi termék- 
értékesítést szolgáló piacok infrastrukturális fejlesztése, közétkeztetés fejlesztése című        

pályázat benyújtására 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: Már többször, több évben is próbálkoztunk a piac feltételeinek 
a javításával, nagyon sokszor elhangzik, hogy miért nincs helyben WC, miért a földön kell 
árusítani. Ezt szeretnénk megoldani élve ezzel a pályázat adta lehetőséggel. Elkészült egy 
vázlatterv, költségeket még nem ismerjük, folyamatban van, tervezés alatt van a pályázat. 



 14 

Dönteni most arról kell, hogy bízzuk meg a pályázatírót, és véleményt kérek arra 
vonatkozóan, hogy a vázlatterv alapján a kialakítás elfogadható lesz-e. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Ez a terület nagyobb. mint a mostani piac? 
 
Szabó Mihály polgármester: A jelenlegi annyival szélesebb, hogy az autók is mögé 
beállhatnak, maga a fedett piac rész 6 méter széles. 
 
Hegyi Tamás képviselő: A vízelvezetés rejtett csatornával lesz megoldva? 
 
Szabó Mihály polgármester: Igen, volt három változat és erre voksolt mindenki, hátul a 
telekre lenne levezetve az oszlopoknál lenne egy csatorna. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: A Pénzügyi Bizottság elég sokat beszélt erről a pályázatról, 
tudjuk, hogy ez egy 85%-os intenzitású pályázat, 15% önerőt biztosítani kell, amit mindenki 
tud, hogy a költségvetésben nem áll rendelkezésre, nagy kihívás lesz. A Bizottság azt 
javasolta, hogy ezt a pályázatot mindenképpen nyújtsuk be. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a pályázat benyújtására vonatkozó javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

50/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete j a „VP6-7.2.1-7.4.1.3-16 A 
vidéki térségek kisméretű infrastruktúrájának és alapvető szolgáltatásainak 
fejlesztésére Helyi termékértékesítést szolgáló piacok infrastrukturális fejlesztése, 
közétkeztetés fejlesztése”  című felhívásra pályázatot kíván benyújtani. 

 
A megvalósítandó pályázati alcél a pályázati felhívás alapján:  
1. célterület: Helyi termelői piac vagy vásártér fejlesztése 
- fedett vagy fedetlen elárusítóhelyek felújítása, kialakítása 
- piaci vásári szolgáltatásokhoz szükséges helyiségek felújítása, kialakítása 
 
A fejlesztés helye: Palotás, Árpád út 281/4 helyrajzi számú és Mikszáth út 257 
helyrajzi számú ingatlanok 
 
A pályázati kiírásban meghatározott maximális támogatási intenzitás a 
kedvezményezett járások besorolásáról szóló 290/2014 (XI.26) Korm. rendelet járási 
kategóriáinak megfelelő besorolás alapján a 1. célterület esetében 85% lehet. Ezért a 
támogatáson felüli, minimálisan biztosítandó 15%-os részt az önkormányzat saját 
erőből biztosítja. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a pályázatíró megbízására vonatkozó javaslat elfogadását. 
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A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

51/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a „VP6-7.2.1-7.4.1.3-16 A vidéki 
térségek kisméretű infrastruktúrájának és alapvető szolgáltatásainak fejlesztésére 
Helyi termékértékesítést szolgáló piacok infrastrukturális fejlesztése, közétkeztetés 
fejlesztése”  című tartalmilag és formailag is megfelelő pályázat elkészítésével a 
Tempo-Consulting Tanácsadó és Szolgáltató Kft-t (székhely: 2194 Tura, Erdész utca 
8.) bízza meg a csatolt megbízási szerződésben foglaltak szerint. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a megbízási szerződés 
megkötésére. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a Fenntartási és Üzemeltetési Terv elkészítésére vonatkozó javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

52/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a „VP6-7.2.1-7.4.1.3-16 A vidéki 
térségek kisméretű infrastruktúrájának és alapvető szolgáltatásainak fejlesztésére 
Helyi termékértékesítést szolgáló piacok infrastrukturális fejlesztése, közétkeztetés 
fejlesztése”  című Pályázati Kiírásnak tartalmilag és formailag is megfelelő Fenntartási 
és Üzemeltetési Terv elkészítésével a Tempo-Consulting Tanácsadó és Szolgáltató 
Kft-t (székhely: 2194 Tura, Erdész utca 8.) bízza meg a csatolt megbízási 
szerződésben foglaltak szerint. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a megbízási szerződés 
megkötésére. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
XIV. NAPIREND: 
 

Civil szervezetek 2016. évi támogatása elszámolásának megtárgyalása, elfogadása 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
dr. Tóth Gabriella jegyző: 2016. évben öt civil szervezet került támogatásra, határidőben 
minden szervezet benyújtotta a támogatás felhasználásáról az elszámolását, 



 16 

számlamásolatokkal együtt. A pénzügyi bizottság tárgyalta az elszámolást, átadom a szót a 
bizottság elnökének. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: A Pénzügyi Bizottság a civil szervezetek 2016. évi 
elszámolását rendben találta, javasoljuk elfogadásra. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
az elszámolás elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 
53/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2016. évben támogatott civil 
szervezetek elszámolásait elfogadja. 

 
XV. NAPIREND: 
 
 

Civil szervezetek 2017. évi támogatási kérelmének megtárgyalása 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A korábbi évekhez képest kevesebb összeg áll lehetőségre a civil 
szervezetek támogatására, az önkormányzat elég forráshiányos költségvetésére tekintettel. A 
korábbi években biztosított 1,5 millió forinttal szemben csak 1,2 millió forint áll 
rendelkezésre civil szervezetek részére támogatás céljára. Három támogatási kérelem érkezett, 
az Őszirózsa Nyugdíjas Klub 150.000.-Ft támogatási igényt nyújtott be, a Palotási Polgárőr 
Egyesület 566.180.-Ft-ot igényel, a Palotási Sportegyesület 1 millió forint támogatást kér. 
Megkérem a Pénzügyi Bizottság elnökét ismertesse javaslatukat. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Nehéz döntés volt, hogyan osszuk szét az 1,2 millió forintot. 
Javaslatunk a Palotási Polgárőr Egyesület részére 250.000.-Ft, az Őszirózsa Nyugdíjas Klub 
részére 150.000.-Ft és a Palotási Sportegyesület részére 800.000.-Ft. A kereteken belül így 
találtuk a legjobbnak elosztani az összeget, sajnos nincs a költségvetésben több pénz.  
 
Szabó Mihály polgármester: Sajnos tudjuk, hogy a költségvetés elég szűkös, ezért a 
támogatási keret is csökkentésre került az elmúlt évhez viszonyítva. Nagyon nehéz döntést 
hozni. 
 
Almási Lajos képviselő: A gépjármű, amit a Polgárőrség használ a Polgárőrség vagy az 
Önkormányzat tulajdonában van? 
 
Szabó Mihály polgármester: A gépjármű a Palotási Polgárőr Egyesület tulajdonában van, 
őket terheli a kiadás. 
 
Polonkai Katalin képviselő: Mennyi a Polgárőr Egyesület bevétele? 
 
Gyetvai Mátyás Polgárőr Egyesület elnöke. Ha ki sem mozdulunk az autóval, akkor is 
315.000.-Ft-ba kerül, amit évente ki kell fizetni rá. 50.000.-Ft támogatást adott a Kertbarát 
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Egyesület, magánszemélyektől is kapunk némi támogatást, a Megyei Polgárőr Szövetségtől 
100.000.-Ft-ot kaptunk és be van adva a NEA pályázat, melyen 250.000.-Ft-ot kapható, 
illetve az 1%-ból van még bevételünk és előző évben képviselői tiszteletdíj felajánlás is volt. 
 
Szabó Mihály polgármester: Ha működési problémák vannak, akkor úgyis visszatérünk erre 
évközben. Sajnos a lehetőségek behatároltak. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 
54/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete az Önkormányzat 2017. évi 
költségvetésében elfogadott 1.200.000 Ft támogatási keretet a benyújtott kérelmek 
alapján az alábbiak szerint osztja fel: 

 
Palotási Polgárőr Egyesület      250.000.-Ft 
Palotási Sportegyesület       800.000.-Ft 
Palotás Ifjúságáért Alapítvány (Őszirózsa Nyugdíjas Klub)  150.000.-Ft 

 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatási szerződések 
megkötésére a 2011. évi CLXXV. törvény 75.§-a szerinti feltétel teljesítésének 
igazolására a támogatott szervezet 2016. évi beszámolója bírósági letétbe helyezéséről 
és a közzétételre történő megküldésről szóló igazolás (feladóvevény) bemutatását 
követő 15 napon belül. 

 
Határidő: támogatási szerződés megkötése 30 napon belül 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 

 
 
XVI. NAPIREND: 
 

Római Katolikus Plébánia támogatási kérelme 
(kérelem a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: A Római Katolikus Plébánia támogatási kérelmét a Pénzügyi 
Bizottság tárgyalta, megkérem a Bizottság elnökét ismertesse javaslatukat. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: A Bizottság megtárgyalta a kérelmet, voltak különböző 
vélemények, a bizottság közös álláspontja alapján a kérelmet mindenképpen támogatni 
szeretnénk. Egy gond van, hogy a költségvetésben semmilyen forrás nincs, igazából egy 
olyan javaslatot kívánunk előterjeszteni, hogy mindenképpen legyen egy pozitív visszajelzés, 
hogy a testület támogatja a kérelmet. Az esetleges plusz forrásokat látva június körül 
szeretnénk visszatérni, az összeget 300-500 ezer forint nagyságrendben gondoltuk 
meghatározni. 
 



 18 

Polonkai Katalin képviselő: Nincs valamilyen pályázati lehetőség? Honnan remélhető plusz 
bevétel az év folyamán? 
 
Szabó Mihály polgármester: Jelenleg sajnos nincs ilyen pályázati lehetőség. Nem várható 
túl sok plusz bevétel. Javaslom, hogy elviekben támogassuk a kérelmet, amint lehetőségünk 
lesz rá át is utaljuk az összeget. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

55/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Római Katolikus Plébánia  
kérelmét elviekben támogatja, a támogatási összeg pontos meghatározására az 
önkormányzat 2017 év első félévi költségvetési bevételeinek ismeretében kerül sor. 

 
 
XVII. NAPIREND: 
 

Kékesi József kérelme 
(kérelem a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: Kékesi József bejutott a nyugdíjas országos Ki Mit Tud 
versenysorozat középdöntőjébe, ami Hajdúszoboszlón lesz megrendezve, erre kér támogatást. 
A Pénzügyi Bizottság a kérelmet tárgyalta, megkérem a bizottság elnökét ismertesse a 
javaslatukat. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Elég hosszasan tárgyaltuk a kérelmet, úgy láttuk, hogy ez 
egy két éjszakás, három napos szállodai tartózkodás. Kékesi József előadását hallottuk már, 
nem csodálkozunk azon, hogy ebben benne van, azt is el tudjuk képzelni magasabb szintre is 
el tud jutni, de azt gondolta a bizottság, hogy ez egy teljesen magán dolog, ilyenben bárki 
részt vehet, nem javasoljuk a támogatást. Arra az álláspontra helyezkedtünk, hogy aki 
családtagként, kísérőként ebben részt kíván venni, az teljes mértékben magánügy, nem 
javasoltuk elfogadni ezt a kérelmet. 
 
Szabó Mihály polgármester: Tavalyi évben a Nyugdíjas Klubot képviselve vett részt ezen a 
rendezvényen, akkor azért biztosítottuk részére a kisbuszt is. A jelenlegi helyzetet és a 
bizottság véleményét figyelembe véve erre most nincs lehetőség, hogy támogatást tudjunk 
adni. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: 0 Ft tartalék van a költségvetésünkben, kötelező feladat terhére 
nem tudom javasolni a kérelem támogatását. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
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A képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodással elfogadja a javaslatot és az alábbi 
határozatot hozza: 
 

56/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete Kékesi József támogatási kérelmét 
forráshiány miatt nem támogatja. 

 
XVIII. Egyebek: 
 
a.) Zártkerti ingatlan csere 
 
Szabó Mihály polgármester: A 1041/1 és 1041/2. hrsz-ú zártkerti ingatlanokban is van 8/16 
tulajdoni hányadunk, ezért javaslom, hogy cserével szerezzük meg a 1041/2. hrsz-ú zártkerti 
ingatlan 1/1 tulajdoni hányadát. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

57/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, 
hogy a Palotás zártkert 1041/1. hrsz. ingatlanban Palotás Község Önkormányzata 
javára fennálló 8/16 tulajdoni hányadot a Palotás zártkert 1041/2. hrsz alatti 
ingatlanban magánszemélyek tulajdonában lévő 8/16 tulajdoni hányadára elcserélje, és 
a 1041/2. hrsz. kizárólagos tulajdonjogának megszerzése érdekében a csereszerződést 
megkösse vállalva az ezzel járó költségeket. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
 
b.) Varga József munkavédelmi megbízotti szerződés felmondása 
 
Szabó Mihály polgármester: Varga József munkavédelmi megbízott határozatlan idejű 
szerződését felmondta, tevékenységváltozás miatt a feladatok ellátása nem teljesíthető, 
szerződés módosítással sem. A munkavédelmi szaktevékenységnek minősülő feladatok 
átmeneti elvégzésére az új szakember megbízásáig, eseti megbízással kerülhet sor, melyre 
adott egy árajánlatot. Foglalkoznunk kell azzal, hogy a jövőben hogyan tudjuk megoldani a 
munkavédelmi megbízotti feladatokat, ez vonatkozik az önkormányzatra és intézményeire is. 
Horkai István rendelkezik a megfelelő képesítésekkel (munkavédelmi szakmérnök és 
tűzvédelmi főelőadó), aki alkalmazásban van a Közös Hivatalnál heti 5 órában, így szerencsés 
lenne, ha ő látná el az önkormányzatnál és valamennyi intézményben ezeket a feladatokat. 
Erre a feladatra minden intézménynél be volt eredetileg tervezve a költségvetésben 



 20 

valamilyen összeg, plusz kiadást nem jelentene. Javaslom, hogy bízzuk meg a feladatok 
ellátásával Horkai Istvánt. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag egyetért a javaslattal. 
 
 
c.) Javaslat Pénzügyi, Ügyrendi és Településfejlesztési Bizottság tagjának 
megválasztására 
 
Szabó Mihály polgármester: Uhrin János írásban tájékoztatott, hogy Pénzügyi, Ügyrendi és 
Településfejlesztési Bizottsági megbízásáról lemond. A lemondás miatt megüresedett helyre 
javaslom Papné Pásztor Zsuzsanna megbízását. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

58/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Pénzügyi, Ügyrendi és 
Településfejlesztési Bizottság tagjának Papné Pásztor Zsuzsannát megválasztotta. 
 

 
d.) Orvosi ügyeleti gépjármű javítási költsége 
 
Szabó Mihály polgármester: Gépjármű javítási költség keletkezett, összesen 250.000.-Ft, 
lakosságarányos felosztás alapján Palotás településre 42.376.-Ft költség jut, javaslom a 
hozzájárulás megállapítását. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

59/2017.(III.21.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a héhalmi orvosi ügyelethez 
tartozó önkormányzatok háziorvosi ügyeleti feladatainak ellátását szolgáló Suzuki 
Ignis típusú, KKG-080 forgalmi rendszámú személygépkocsi felújításának 
költségeihez – az önkormányzatok által vállalt 257.451 Ft összeghez – az ügyeleti 
körzethez tartozó önkormányzatként lakosságarányosan 42.376 Ft összeggel 
hozzájárul. 
A Képviselő-testület felhatalmazza polgármestert a hozzájárulás összegének Héhalom 
Község Önkormányzata 55400022-16912766 számú fizetési számlájára történő 
átutalására.  

 
Határidő: azonnal 
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Felelős: Szabó Mihály polgármester 
 
 
e.) Medicopter Alapítvány támogatási kérelem 
 
Szabó Mihály polgármester: A Medicopter Alapítvány támogatási kérelmet nyújtott be az 
önkormányzathoz, sajnos pénzügyi lehetőségünk olyan, hogy nem tudjuk támogatni. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag egyetért a javaslattal. 
 
 
f.) Pap Gyula konténer vásárlási kérelme 
 
Szabó Mihály polgármester: Pap Gyula konténert szeretne vásárolni, van az önkormányzat 
tulajdonában egy 5m3-es konténer, ami régen a temetőnél volt, javaslom, hogy értékesítsük 
részére. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag egyetért a javaslattal. 
 
 
g.) Böllér Fesztivál részvétel 
 
Szabó Mihály polgármester: Böllérfesztivállal kapcsolatban kaptunk megkeresést, 
meghívást Héhalomtól. A legutóbbi Dél-Nógrádi Önkormányzatok ülésén elhangzott, hogy 
szerencsés lenne, ha a térségből részt venne minden önkormányzat. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Nem biztos, hogy képviselni kell, mint önkormányzat 
magunkat, nagyon sok kiadást is jelent ez az önkormányzatnak. 
 
A képviselő-testület egyenlőre nem javasolja a részvételt. 
 
Bejelentések: 
 
Szabó Mihály polgármester: A háziorvosi ellátással kapcsolatban folyamatosan levelezünk, 
már többször kértem személyes találkozót Horti Rolandtól, de még eddig azt írta, hogy nem 
tartja indokoltnak a személyes megbeszélést.  Bízom benne, hogy hamarosan előbbre jutunk.  
- Az orvosi ügyeletet ellátó Juhász Attila összehívta az ügyelethez tartozó települések 
polgármestereit, elmondta, hogy sajnos egy orvos a továbbiakban nem kíván részt venni az 
ügyeletben. Annyit kér, természetesen a szakhatóságokkal, tisztiorvosi szolgálattal 
leegyeztetetten, hogy a két ügyeletben egy mentőtiszt vállalhasson ügyeleti ellátást. 
- EFOP pályázathoz az lenne a kérés, hogy kérdőívet fogunk kiküldeni, melyet ki kellene 
tölteni minden képviselőnek. Folyamatban van a pályázat, Palotás településre 30 millió forint 
támogatás juthat majd egészségügyi szűrésekre, rendezvényekre. 
- Lakóházak vásárlásával kapcsolatban még nem hoztunk végleges döntést, de jelenleg a 
lehetőségeink olyanok, hogy sajnos nem tudunk vele foglalkozni. 
- Az Salgótarjáni Tankerületi Központ Igazgatója általános bemutatkozáson egyeztetésen járt 
nálam. A Palotási Általános Iskola fejlesztésével kapcsolatban már korábban sokszor 
egyeztettünk országgyűlési képviselővel, tankerület igazgatójával, úgy néz ki, hogy Nógrád 
megyéből első pályázat a Palotási Általános Iskola lesz. A Salgótarjáni Tankerület fog 
pályázni, a korábban elkészült tervek alapján. 
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A képviselők részéről további kérdés, bejelentés nem volt, Szabó Mihály polgármester 
megköszöni a képviselők részvételét és a testületi ülést bezárja. 
 

Kmf. 
 
 
 
 

                 Szabó Mihály sk                             dr. Tóth Gabriella sk 
                    polgármester                                                                   jegyző  
 
 
 
 


